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PROTOKÓŁ NR 22/20 

ZE WSPÓLNEGO POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW, 

KOMISJI GOSPODARCZEJ, KOMISJI SPOŁECZNEJ  

I KOMISJI REWIZYJNEJ, KTÓRE ODBYŁO SIĘ DNIA 15.12.2020 R. 

 
 Posiedzenie o godz. 16.00 otworzyła, a następnie prowadziła, Przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów Barbara Graban. W posiedzeniu uczestniczyło siedmiu członków Komisji 

Budżetu i Finansów, siedmiu członków Komisji Gospodarczej, siedmiu członków Komisji 

Społecznej (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) oraz pięciu 

członków Komisji Rewizyjnej. 

 W posiedzeniu uczestniczyli także: Janusz Kosecki – Burmistrz Miasta, zastępująca 

Skarbnika Miasta Joanna Kinder, Marcin Hałas - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, 

Przestrzennej i Inwestycji, Marzena Ośko – kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

oraz Bibianna Gibas reprezentująca Biuro Urbanistyczne DOM ze Starogardu Gdańskiego.  

Tematem obrad było omówienie materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej oraz 

zatwierdzenie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Skórczu na pierwsze półrocze 

2021 roku. 

Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Skórcz 

przedstawiła zebranym pani Bibianna Gibas. 

Radny Roman Pietrzykowski pytał, czy z aglomeracji zostało wykluczone nasze ujęcie 

wody na Ryzowiu? 

Pani Bibianna wyjaśniła, że ujęcia wody nie będzie w aglomeracji, ponieważ granica 

aglomeracji kończy na granicy miasta Skórcz.   

W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 
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W głosowaniu nie bał udziału radny Piotr Frost, który przybył na salę obrad 

bezpośrednio po jego zakończeniu i od tej chwili uczestniczył w obradach. 

Po przegłosowaniu powyższego projektu uchwały, salę obrad opuściła pani Bibianna 

Gibas. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Skórcz 

na 2020 rok w zastępstwie pani Skarbnik, szczegółowo przedstawiła zebranym pani Joanna 

Kinder wraz z Burmistrzem Januszem Koseckim. 

W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 7, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Skórcz na lata 2020 - 2030 w zastępstwie pani Skarbnik, przedstawiła zebranym 

pani Joanna Kinder. 

W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 7, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0.  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Skórcz na lata 2021 – 2030 w zastępstwie pani Skarbnik, szczegółowo przedstawiła 

zebranym pani Joanna Kinder, która odczytała zebranym Uchwałę Nr 266/g126/F/I/20 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 3 grudnia 2020 r. w sprawie 

opinii o projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej miasta Skórcz  

na lata 2021 – 2030. 

Radny Roman Pietrzykowski pytał, czy te 800 tys. zł jest ujęte w tym projekcie? 
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Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że nie. W tym projekcie już jest wszystko 

skorygowane. 

W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miejskiej Skórcz  

na 2021 rok w zastępstwie pani Skarbnik, szczegółowo przedstawiła zebranym pani Joanna 

Kinder, która odczytała zebranym Uchwałę Nr 267/g126/P/I/20 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 3 grudnia 2020 r. w sprawie opinii o 

projekcie uchwały budżetowej miasta Skórcz na 2021 rok. Pani Joanna Kinder szczegółowo 

omówiła również autopoprawkę, jaka została wniesiona przez Burmistrza do projektu budżetu 

miasta na 2021 rok. 

Radny Roman Pietrzykowski pytał, czy kwota z Funduszu Inwestycji Samorządowych, 

to jest kwota otrzymana z tej wcześniejszej transzy, czy jeszcze będziemy mogli coś z tej nowej 

kwoty, o której teraz mówi pan Premier pozyskać? 

Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że to jest z tej drugiej tarczy, która była. Teraz 

jest konkurs na trzecią tarczę. Myśmy składali tylko jeden wniosek, bo takie miały być zasady, 

że każdy samorząd składa jeden wniosek. Niektóre samorządy składały tych wniosków więcej 

i w większości podostawały jakieś tam pieniądze na inne zadania. Tym razem mamy taki plan, 

że złożymy wnioski na trzy zadania. Będzie to budowa drogi przy przedszkolu, bo to też trzeba 

liczyć osobno, mówiliśmy o ulicy Konopnickiej i ul. Żeromskiego i rynek. To są zadania, na 

które chcielibyśmy środki z tego funduszu pozyskać. A co do tego miliona osiemset na 

przedszkole, to też mamy dorzuconą ulicę Sadową i tą pozostałą część z tego Covidu 

pierwszego. Ponadto, taniej nam wyszła inwestycja na ul. Srebrnej, która już jest zakończona. 

Zostało nam jeszcze 160 tys. Więc mamy dodatkowo około 800 tys. z pierwszej tarczy, to 

mamy niecałe 2,7 mln na przedszkole.  
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Kolejna dobra wiadomość jest taka, że dostaliśmy zwrot odsetek od VAT-u, który 

kiedyś odzyskaliśmy w wysokości 328 tys. zł, czyli już mamy trzy miliony.  

Radny Roman Pietrzykowski pytał jeszcze jaka była pierwsza wycena, jeżeli chodzi o 

budowę przedszkola? 

Kierownik Hałas odpowiedział, że 6 milinów netto.  

Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że z tego, co rozmawia z przedsiębiorcami, to 

trzeba liczyć około 5 tys. zł za metr kwadratowy. A teraz jest lekka tendencja spadkowa. Jak 

patrzymy na drogi, to czasami nawet 10% - 15%. 

Radny Marian Firyn pytał jaki jest konkretnie termin, kiedy będziemy zaczynać to 

przedszkole? 

Burmistrz odpowiedział, że koniecznie trzeba zrobić sesję po nowym roku, pewnie na 

początku lutego, bo musimy zacząć od tego, żeby to zadanie było zapisane w budżecie. Musimy 

w WPF-ie wykazać dłuższy czasokres zadłużania, itd. i pozbierać środki. Musimy to tak 

poukładać, żeby nam się wszystko złożyło w całość. Coś się dzieje, uważam, że w tym kryzysie 

jest całkiem nieźle. To już mówiłem również na Prezydium Rady, że w budżecie nie mamy w 

ogóle ujęte dochodu z tytułu podatku od nieruchomości: Iglotexu, galerii, hotelu, budynku przy 

ul. Osiedlowej tej sprzedaży wysyłkowej. Nie wiemy jeszcze jakie z tego tytułu będą podatki. 

Ale ogólnie, uważam, że perspektywy na przyszły rok są dosyć pomyślne. Nie ma jeszcze 

oficjalnej informacji, jeżeli chodzi o dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych, gdzie 

mieliśmy złożony wniosek na ul. Grzybową, ul. Konopnickiej i ul. Żeromskiego, natomiast z 

własnych źródeł wiemy, że raczej z tego funduszu nie dostaniemy, natomiast uzupełniamy 

wniosek z PROW-u od Marszałka. Myśmy składali akurat wtedy na ul. Sadową i ul. Grzybową. 

Tutaj się okazuje, że w czerwcu był temat zamknięty, środki zostały rozdysponowane, a teraz  

wzywają gminy do uzupełnień i mamy informację, że będą dodatkowe środki, więc liczymy na 

to, że otrzymamy dofinasowanie z tych funduszy, a to jest chyba 63% i VAT jest kosztem 

kwalifikowanym. Mamy też pozytywną opinię odnośnie VAT-u. Ale o tym będziemy 

rozmawiali w późniejszej perspektywie. Na razie tak został budżet spięty i prosiłbym o jego 

przyjęcie w takiej formie, jaka jest. A później pani Joanna wraz zespołem, razem z panią 

Skarbnik będą pracować nad nowym, uzupełnionym o te rzeczy, które chcemy zrobić.  

W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 
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 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargu 

nieograniczonego ustnego lokalu mieszkalnego nr 16 położonego w Skórczu w budynku 

przy ul. Ogrodowej 3, stanowiącego własność Gminy Miejskiej Skórcz przedstawił 

zebranym Marcin Hałas, kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej  

i Inwestycji. 

Radny Henryk Czarnecki pytał, na którym piętrze jest ten lokal, na co kierownik Hałas 

odpowiedział, że na trzecim. 

W związku z brakiem innych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

  

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu potrzeb w zakresie 

wykonywania prac społecznie użytecznych w Skórczu w 2021 roku przedstawił zebranym 

Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 
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 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2021 rok przedstawił zebranym Burmistrz 

Miasta Janusz Kosecki. 

 Burmistrz poinformował, że w związku z sytuacją epidemiologiczną, w tym roku nie 

działała świetlica środowiskowa, nie odbyły się również kolonie dla dzieci i pozostała dość 

spora kwota pieniędzy. W czasie kontroli w Urzędzie Miejskim, Komisja Rewizyjna 

zawnioskowała do Burmistrza, by te pieniądze zainwestować w coś dla dzieci. Powstał pomysł, 

by w parku zbudować taki tor przeszkód, tzw. pumptrack, co Komisja Rewizyjna 

zaakceptowała. Musimy teraz poszukać możliwości przeznaczenia tych środków na taki cel. 

To byłaby forma aktywnego spędzenia wolnego czasu, rekreacji i oderwania dzieci sprzed 

komputerów.  

 Radny Stanisław Eggert pytał, czy te środki musza być wydatkowane jeszcze w tym 

roku? 

 Burmistrz wyjaśnił, że one przechodzą na rok następny. 

W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 
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 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2021 rok przedstawił zebranym Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 Radny Adam Gawrzyał pytał, czy jeżeli chodzi o alkohole i narkomanię, to się to 

zmniejsza, czy zwiększa? 

 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że ma prośbę, by to pytanie skierować do policji. 

Dlatego, że dostali Państwo dzisiaj sprawozdanie policji i najlepiej za pośrednictwem 

Przewodniczącego Rady, wprost skierować pismo na posterunek policji, żeby dokładnie nam 

powiedzieli jak to wygląda. Ile było przypadków i jak to dokładnie wygląda z perspektywy 

ostatnich kilku lat. My takich danych na ten moment też nie mamy. Taki punkt był w planie 

pracy Rady Miejskiej. Pewnie gdyby była inna sytuacja, niż jest obecnie, że jest covid i nie 

zapraszamy osób z zewnątrz, to myślę, że pan kierownik udzieliłby informacji na sesji. 

 Radny Marian Firyn powiedział, że najczęściej padała taka odpowiedź wcześniej, że 

taki problem w Skórczu nie istnieje. Ja nie słyszałem innych odpowiedzi od policji.  

 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z Zarządem 

Powiatu Starogardzkiego na przystąpienie do „Powiatowego Programu Profilaktyki 

Zakażeń Wirusem Brodawczaka Ludzkiego (HPV) na lata 2018 – 2022” w 2021 roku 

przedstawił zebranym Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 
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 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Skórczu przestawiła zebranym Marzena Ośko – kierownik Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Skórczu. 

 Radna Barbara Graban pytała co MOPS będzie robił w ramach programu „Czyste 

Powietrze”? 

 Kierownik Marzena Ośko odpowiedziała, że będzie wydawał zaświadczenia  

o dochodach dla osób, które będą składały wniosek o dofinansowanie.  

 Radny Adam Gawrzyał powiedział, że do zadań własnych gminy realizowanych przez 

ośrodek należy przyznawanie i wypłacanie zasiłków specjalnych celowych. Radny pytał ile 

wynosi taki zasiłek specjalny i czy on jest miesięczny? 

 Kierownik Marzena Ośko odpowiedziała, że zasiłek specjalny celowy nie jest stały, ani 

comiesięczny. To już naprawdę musi się coś wydarzyć, żeby taki specjalny zasiłek celowy 

przyznać.  

 Radny Adam Gawrzyał pytał, czy to jest jakoś komisyjnie przyznawane, na co pani 

kierownik odpowiedziała, że nie. Pracownik socjalny idzie na wywiad, patrzy się na jaki cel  

i w zależności od tego, ile mamy środków, tyle możemy dofinansować.  

W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 W dalszej części posiedzenia, poszczególne komisje przyjęły swoje plany pracy na 

pierwsze półrocze 2021 roku. 



9 

 

 Projekt planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na pierwsze półrocze 2021 roku 

przedstawiła jej przewodnicząca Barbara Graban.  

 Członkowie komisji nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań co do przedstawionego 

projektu planu pracy, w związku z tym, jej przewodnicząca Barbara Graban zarządziła 

głosowanie nad jego przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem planu pracy KBiF na I półrocze 2021 roku – 7, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

 Projekt planu pracy Komisji Gospodarczej na pierwsze półrocze 2021 roku przedstawił 

jej przewodniczący Roman Pietrzykowski.  

 Radny Henryk Czarnecki zaproponował, by w kwietniu/maju przyszłego roku 

zorientować się w stanie nawierzchni dróg i chodników pod względem bezpieczeństwa.  

 Przewodniczący Roman Pietrzykowski wprowadził ten punkt do przedstawionego 

projektu planu pracy. 

 Radny Stefan Wiśniewski pytał odnośnie tej sprawy na ul. Ogrodowej, o której 

wcześniej mówił? 

 Burmistrz powiedział, że o tej sprawie pamięta, natomiast przewodniczący Roman 

Pietrzykowski powiedział, że przy okazji sprawdzania stanu dróg, w maju, Komisja 

Gospodarcza zrobi tam wizję lokalną.  

 W związku z brakiem dalszych uwag i zapytań co do przedstawionego projektu planu 

pracy Komisji Gospodarczej na pierwsze półrocze 2021 roku, przewodniczący Roman 

Pietrzykowski zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem planu pracy KG na I półrocze 2021 roku – 7, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

 Projekt planu pracy Komisji Społecznej na pierwsze półrocze 2021 roku przedstawił jej 

przewodniczący Stanisław Eggert (załącznik nr 2 do protokołu).  

 W związku z brakiem uwag i zapytań co do przedstawionego projektu planu pracy 

Komisji Społecznej na pierwsze półrocze 2021 roku, jej przewodniczący Stanisław Eggert 

zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 
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- „za” przyjęciem planu pracy KS na I półrocze 2021 roku – 7, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

 Projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej na pierwsze półrocze 2021 roku przestawiła jej 

przewodnicząca Justyna Kreja. 

 Członkowie komisji nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań co do przedstawionego 

projektu planu pracy, w związku z tym, jej przewodnicząca Justyna Kreja zarządziła 

głosowanie nad jego przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem planu pracy KR na I półrocze 2021 roku – 5, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

 Burmistrz Janusz Kosecki wyjaśnił dlaczego poprosił Wysoką Radę o przyjęcie 

stanowiska w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie przez burmistrza działań zmierzających do 

wspólnej realizacji budowy placu manewrowego pomiędzy ul. Osiecką i ul. Nowy Świat oraz 

zawarcia z Zarządem Banku Spółdzielczego w Skórczu umowy użyczenia nieruchomości 

gruntowej na ten cel.  

 Burmistrz poinformował również radnych, że w tej chwili trwają rozmowy na temat 

wysokości stawki czynszu, jaki bank płaci gminie. Obecnie ta stawka wynosiła 21,63 zł. 

Prosiłem, by pan Prezes zaproponował jakąś stawkę w ramach dobrej współpracy, badaliśmy 

rynek, jak to wygląda w tej chwili jeżeli chodzi o stawki najmu lokali. Ja zaproponowałem 

stawkę 25 zł, czyli o 3,37 zł wyższą niż jest obecnie. Pan Prezes liczył, że stara stawka 

pozostanie. Przedstawiłem ten temat na Prezydium Rady i tam zdanie państwa 

przewodniczących było takie, że pozostaje zaproponowana stawka 25 zł. Tam, co prawda, jest 

zawsze jakiś wzrost o stopień inflacji, ale to wychodzi np. 0,40 zł. To są takie śmieszne kwoty, 

że przez 10 lat nie doszlibyśmy do pułapu 25 zł.  Chciałbym więc, aby w tej kwestii 

wypowiedziała się cała Rada, dlatego chciałbym państwa prosić również o zajęcie stanowiska 

w tej sprawie.  

 W związku z akceptacją przez radnych stawki czynszu dla Banku Spółdzielczego w 

Skórczu na poziomie 25 zł za 1m2, zaproponowanej przez Burmistrza oraz  brakiem pytań, co 

do przedstawionej przez burmistrza kwestii, przewodnicząca Barbara Graban zarządziła 

głosowanie, którego wynik był następujący: 
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- „za” utrzymaniem proponowanej Bankowi Spółdzielczemu w Skórczu stawki czynszu na 

poziomie 25 zł za 1 m2 wynajmowanej powierzchni – 14, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

 Radni zostali poinformowani, że być może zajdzie jeszcze potrzeba wniesienia jednego 

projektu uchwały na najbliższą sesję Rady Miejskiej. Projekt ten miałby dotyczyć miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu, na którym znajduje się nowo otwarta 

galeria. Wszystko jednak zależy od ustaleń właściciela galerii z Wydziałem Budownictwa 

Starostwa Powiatowego. Kwestia dotyczy budowy instalacji fotowoltaicznej i zapisów, jakie w 

tej kwestii widnieją w obowiązującym planie dla tego terenu.  

 W kolejnej części wspólnego posiedzenia komisji, Burmistrz Janusz Kosecki 

szczegółowo omówił swoje sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Szczególnie zwracając uwagę na sprawy związane z regulacją stanu prawnego terenu po byłym 

tartaku i możliwościami ewentualnego ich przejęcia. 

 Radny Marian Firyn pytał, czy któraś z naszych przychodni będzie wykonywała 

szczepienia przeciwko koronawirusowi? Premier powiedział, że życzyłby sobie, żeby w każdej 

gminie był punkt szczepień.  

 Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że nie ma takiej wiedzy na tą chwilę. Jutro 

rozeznam temat i poinformuję Państwa na sesji. 

 Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że na komisji radni mieli taki mały wniosek, 

by burmistrz złożył ponowne pismo w sprawie naszej obwodnicy i ronda do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. Zaraz jest koniec roku, czy coś w tej kwestii? 

 Burmistrz poinformował, że spotkał się z panem Marszałkiem Byczkowskim oraz 

Senatorem Świlskim. Poruszyłem też te tematy. Nie ukrywam, że jestem też umówiony z 

dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich. W kwestii ronda, to tak naprawdę myślę, że nie ma 

szans na to, by w najbliższym czasie to rondo zostało wybudowane. Ja tutaj bardziej będę 

nalegał na te zatoczki przy ul. Pomorskiej i dalszą przebudowę chodnika, bo teraz mamy, część, 

gdzie jest fajnie, prosto i szeroko, ale też mamy odcinki, gdzie jest nieciekawie. Tutaj od ronda 

do sklepu GS jest twardo i szeroko i tego bym na razie nie ruszał, ale od sklepu GS do galerii i 

później od stacji benzynowej aż do Iglotexu, to jest praktycznie całe do remontu. O tym m.in. 

rozmawiałem z panem Marszałkiem i jest nadzieja, że gdzieś tam to będziemy w stanie ruszyć. 

Też wpłynęło do gminy pismo oczywiście mówiące o tym, żebyśmy prowadzili rozmowy i 
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współpracowali w ramach inwestycji Zarządu Dróg Wojewódzkich, żebyśmy partycypowali w 

kosztach. My zawsze to robimy, ale po prostu też czekamy na tą drugą stronę, żeby ona się po 

prostu określiła na co i co wspólnie w przyszłym roku robimy. A jeżeli chodzi o obwodnicę, to 

myślę, że szanse się zwiększyły przez niezawetowanie budżetu.  

 Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że Starogard będzie miał szybciej obwodnicę 

niż my.  

 Burmistrz powiedział, że w tej kwestii też się toczą dyskusje. Medialnie to wygląda 

dobrze, ale natomiast co do faktów, to… 

 Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że jeżeli nie będziemy się przypominać, to 

powiem szczerze, że minie kadencja i nie ruszą tego.  

 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że Marszałek Bona informował nas również, że 

złożył wniosek do projektów obwodnic i tam odpowiedzieli, że to się nie kwalifikuje, a później 

na PAP-ie samorządowym była informacja, że tego typu inwestycje też będą mogły być 

zgłaszane przez województwa i też z Funduszu Dróg Samorządowych będą mogły być 

finansowane. Natomiast skala jaka jest, jaki jest koszt tej inwestycji 60-70 milionów, to pewnie 

dofinansowanie będzie znikome. Na poziomie 10 – 12 milionów.  

 Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że dla niego mogą to robić nawet etapami.  

 Radna Barbara Graban mówiła o tym, że po zakończeniu inwestycji na ul. Srebrnej, 

trzeba by posprzątać to błoto, które zostało nawiezione na chodnik i ulicę Zieloną. Wprawdzie 

wykonawca tam sprzątał i czyścił te chodniki, ale miałabym prośbę, żeby pan Jerkiewicz tam 

tą swoją maszyną przejechał. I tam, gdzie zabierają te płyty jumbo też jest tak brudno na 

chodniku.  

 Radny Roman Pietrzykowski zauważył, że ul. Osiedlowa już też ma nalot błotny, ale 

jest taka pogoda, jaka jest i tego się nie da uniknąć.  

 Radny Adam Gawrzyał mówił, że w sprawozdaniu jest napisane, że 16 października 

było spotkanie z p. dyrektor Caritas w sprawie izby regionalnej i pytał, na jakim etapie to jest? 

 Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że rozmawiał z panią dyrektor ZSP w 

ubiegłym tygodniu o przeniesieniu tych dwóch klas zerówki, bo bez tego nie możemy tam 

zacząć jakichkolwiek prac. Dopóki te dzieci nie będą przeniesione do dużej szkoły, to nie będą 

tam prowadzone żadne prace. Na razie chodzi nam o to, żeby tą małą salkę, która tam jest od 

ulicy, przeznaczyć na ta izbę regionalną.  
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 Radny Adam Gawrzyał pytał o spotkanie 29 października w sprawie wspólnego 

prowadzenia strony internetowej promującej Kociewie. Radny pytał, jaki jest koszt i czy my 

sami nie potrafimy zrobić strony? 

 Burmistrza Janusz Kosecki odpowiedział, że to nie jest tak, że my nie mamy swojej 

strony. My prowadzimy swoją stronę miejską, natomiast strona, która ma być prowadzona 

przez organizację pozarządową, ma zrzeszać wszystkie gminy z powiatu starogardzkiego i nie 

tylko. Widziałem zarys tej strony. Wygląda to bardzo ciekawie. W tej chwili nie powiem panu 

jaki będzie koszt, ponieważ jestem jeszcze przed rozmowami z tym stowarzyszeniem. To 

będzie też zależało od tego, jaka gmina co ma do zaoferowania. Od wielkości gminy i jej 

atrakcyjności turystycznej. Gminy, które mają dużo kwater agroturystycznych u siebie, które 

mają rzeki, kajaki, na pewno będą ponosiły większe koszty za utrzymanie tej strony i 

zarządzanie nią, niż miasto Skórcz. Ja myślę, że tak zupełnie obiektywnie, na ten moment, to 

może być kwota 250 zł – 300 zł. Nas też nie stać na większe wydatki. My płacimy teraz za 

serwer strony BiP i strony www Skórcza jedną opłatę roczną w kwocie około 600 zł, jeżeli się 

nie mylę. Resztę mają pracownicy w zakresach swoich obowiązków, jeżeli chodzi o 

prowadzenie strony, natomiast to jest zupełnie inny charakter strony. Ja to faktycznie 

widziałem. Może będzie okazja, żebym na kolejnej komisji Państwu to przedstawił. Mam 

zajawkę tego, ale to jeszcze nie jest w pełni zrobione. Jest pokazane jak to wygląda, jak to 

chodzi i jaka jest zasada tego. Temat uważam za dość ciekawy i zasoby ludzkie, które są w tym 

stowarzyszeniu pozwolą, żeby to było na bieżąco aktualizowane i prowadzone. Po części LOT 

Kociewie coś takiego robi, ale tam pracują tylko dwie osoby. Jeżeli chodzi o targi, o 

wystawiennicze rzeczy, to jak najbardziej. Nawet, jeżeli chodzi o wydawnictwa. My akurat nie 

zlecamy niczego, ale niektóre gminy zlecają wydanie mapy, czy jakiejś książki. My to robimy 

we własnym zakresie. A ten pomysł jest uważam godny rozważania. Ja jeszcze decyzji nie 

podjąłem, bo to też będzie trzeba w budżecie na następny rok ująć, żeby taka pozycja się 

znalazła, pewnie w kulturze. Nie wiem, czy to w formie grantu, czy w innej formie.  

 Radny Adam Gawrzyał powiedział, że żeby to nie było tak, że Skórcz będzie miał może 

pół strony, a Starogard trzydzieści. 

 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że to nie będzie gazeta. Tam wjeżdża pan na 

portal, gdzie są wszystkie gminy po kolei i tam pan sobie wybiera i widzi jaką ma pan atrakcję 

w Osieku, jaką ma pan atrakcję w Gminie Skórcz, czy w mieście Skórcz. Koncepcja jest bardzo 

ciekawa. Kwestia nawet zabytków, historii. My też mamy tak naprawdę o czym napisać. Też 

kiedyś mówiłem o tym i to podtrzymuję, tylko to jest też kwestia środków na to, żeby przy 
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każdym takim budynku zabytkowym zrobić tablicę informującą, że np. budynek ten powstał w 

tym i tym roku z inicjatywy tego i tego, jakie miał przeznaczenie, itd. Naprawdę mamy kilka 

fajnych obiektów.  

 Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że nasz największy zabytek, to się szybciej 

rozpadnie niż zmieni właściciela, przy takiej dbałości obecnej. Nasz największy zabytek. 

Mówię o kościele. Ja tak patrzę na niego. Mury zaczynają pękać i to tak, że szok. Oświetlenie 

totalnie leży. Drzewa przerosły już tak, że nawet to oświetlenie jest w centrum drzew w 

niektórych punktach, gdzie patrzyłem. Nawet jak by miasto się zrzuciło na wymianę żarówek, 

to chyba by nic nie dało, bo będą oświetlały drzewa. Tam dla mnie już nie ma gospodarza tak 

naprawdę, no nie ma.  

 Radny Marian Firyn powiedział, że to jest fakt. Nic nie robi. Ten głośnik na zewnątrz 

już też nie działa pięć lat.  

 W związku z brakiem dalszych spraw do omówienia, Przewodnicząca Komisji Budżetu 

i Finansów Barbara Graban zakończyła wspólne posiedzenie komisji o godz. 17.40. Protokół 

zawiera 14 ponumerowanych stron maszynopisu i 2 załączniki.  

 

 

              Przewodniczący Komisji Społecznej 

           Stanisław Eggert 
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Skórcz, dnia 18.12.2020 r. 


